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Vargus
Ajavahemikul 16.05.kell 20 kuni 18.05. kell 10 on vaba juurdepääsu 
kasutades varastatud Türi linnas Kurriko�   tänaval asuva eramaja 
varikatuse all olnud neli tumepruuni, reguleeritava seljatoega pui-
dust aiatooli. Kahju 4400 krooni.

Joobes juht
17.05.kella 01.55 ajal juhtis alkoholijoobes 1988. aastal sün-
dinud meesterahvas Türi linnas Hariduse tänaval sõiduautot 
Ford Sierra,  omades varasemat karistust sarnase teo eest.

Eelmisel neljapäeval jooksid valla lasteaedade lapsed taas 
Türil Kooli pargis mööda lilleõiekujulist rada, käes lilleõi-
test teatepulgad. Lillejooksu korraldajad – Türi Kesklinna 
lasteaia liikumisõpetaja Irina Kivisepp ja juhataja asetäit-
ja õppe- ja kasvatustöö alal Siiri Poopuu – loodavad, et tä-
navu teist korda toimunud teatejooksust saab tore tradit-
sioon, mis aitab luua valla lasteaedade vahel ühistunnet.

Kokku lasid päkkadel välkuda 88 last, kes olid jagatud ühe-
teistkümnesse võistkonda. Kõik osavõtjad said Murumoorilt 
kevadpealinna õhupalli, korraldajatelt lillejooksu kleepsu ja 
Türi spordiklubide liidu poolt šokolaadimedali. 

Lillejooksu korraldajatel oli põhjust vaid rõõmu tunda – 
neil jagust kiitust nii särasilmsetele ja jooksulustilistele laste-
le, nende õpetajatele kui ka väikeste jooksjate pereliikmetele, 
keda oli raja äärde jooksjaid ergutama kogunenud oodatust 
rohkemgi.

Lillelaata enam suuremaks 
kasvada ei lasta
Tänavune, 31. Türi lillelaat oli 
kauplejate arvu järgi senisest re-
kordlaadast tervelt kümnendiku 
võrra suurem – tavapärase 600 
kaupleja asemel oli neid seekord 
kohal 660. Türi aianduse ja me-
sinduse seltsi juhatuse esimees 
Eino Sepp rääkis, et pühapäeval 
kauplejaid küsitledes sai ta neilt 
ainult positiivset vastukaja – laat 
läks hästi korda, müüginumb-
rid olid head, korraldusega jäädi 
rahule. „Aiandus� rmad ütlesid, 
et mis te hakkate üldse helista-
mise peale raha kulutama, saat-
ke lihtsalt arve välja, me tuleme 
järgmisel aastal niikuinii!” rääkis 
Sepp. 

Hea äri tegid tema sõnul ka 
käsitöömüüjad. „Mõned pui-
dust käsitööesemetega kauple-
jad olid laadal esimest korda ja 
kinnitasid, et tulevad tingimata 
järgmisel aastal tagasi ja tahavad 
tingimata oma selleaastast kaup-
lemiskohta,” rääkis Sepp. 

Kindlasti lubasid tule-
val aastal tagasi tulla ka kutse-
koolid, kes jätsid laadakorral-
dajatele väga hea mulje. „Kui 
head esitlused olid koolidel! 
Nad tõid välja tehnika ja tegid 
mitmesuguseid töid,” kiitis Ei-
no Sepp. „Mul tuli neid vaa-
dates tunne, et kui kutsekoolid 
nii tublilt tegutsevad ja nii häs-
ti tööd tunnevad, on Eesti tule-
vik tagatud!” rääkis ta.

Kuigi laupäevasel laada-
päeval oli liikumisruumi väga 
napilt, jäi külastajate rekord 
tänavu löömata. „Kui meil 
oleks arvestus ka külastajate 
arvu kohta tunnis, siis oleks 
laupäeval tõenäoliselt rekord 

sündinud. Aga pühapäevane 
vihm vähendas külastajate ar-
vu kõvasti,” arvas Sepp. Kok-
ku käis laadal tänavu umbes 
35 000 inimest, eelmisel aastal 
oli külastajaid tuhande võrra 
rohkem.

Tuleval aastal on laadale 
oodata senisest rohkem turis-
te. Eino Sepp rääkis, et ta koh-
tus Rootsi ühe suure aiandus-
seltsi esindusega. „Nemad olid 
laadaga väga rahul ja lubasid 
järgmisel aastal tulla siia 900 
rootslasega,” ütles ta. 

Tuleval aastal on korralda-
jatel plaanis kauplejate arvu vä-
hendada, et laadaplatsil oleks 
rohkem liikumisruumi. „Teeme 

valiku erinevate kauba-
gruppide vahel ja püüa-
me pakkuda põnevat 
meelelahutusprogram-
mi kõigil 

laadapäevadel, et selle tippaega 
laupäeva lõunalt mujale nihu-
tada,” selgitas Sepp. 

Laadal kultuuriprogram-
mi korraldanud OÜ Winber-
gabriel esindaja Meelis Väli-
mäe hinnangul läks laat samuti 
korda – juba avamisel oli pal-
ju rahvast ja huvi taidluskont-
serdi vastu oli suur. Isegi vih-

mast hoolimata. „Lavale 
leidsime ka parima koha 

– tekkis selline mõnus sim-
maniala,” arvas Välimäe. 
Superhästi läks tema sõ-
nul käima laadalasteaia 
idee. Järgmiseks aastaks 
on korraldajatel plaanis 
mänguvõimalusi veelgi 
täiustada. 

Tänavu ei tulnud ühte-
gi nurinat ka liikluskorral-
duse kohta, samuti oli parki-
miskohti rohkem kui kunagi 
varem. Seda, et Türi jääks lil-
lelaada jaoks kitsaks, Välimäe 
ei karda. “Eks me püüame üm-
berkaudseid võimalusi edaspi-
di veelgi paremini ära kasuta-
da. Mis meil muud teha – ega 
me ei saa Türi lillelaata näiteks 
Mäosse kolida!” ütles ta. Kõi-
ge enam kiidusõnu jätkus Väli-
mäel aga Eino Sepa ja aianduse 
ja mesinduse seltsi kohta. „See 
on uskumatu, millise töö nad 
seda laata korraldades ja läbi 
viies ära teevad!” ütles ta.

ANU BOLLVERK

Lillelaadal on nõutavaimaks kaubaartikliks ikka lilled ja istikud. Fotod Merit Männi & Anu Bollverk

Lillelaada avaüritusel liitusid orkestriga Türi ka põllumajandus-
minister Helir-Valdor Seeder ja Riigikogu esimees Ene Ergma. 

Anu Bollverk

Neljapäeval toimusid Säreveres Türi tehnika- ja maama-
janduskooli staadionil 20. Eesti eriolümpia rahvuslikud 
suvemängud, kus võistlesid Eesti toimetulekukoolide, 
hoolekodude ja abikoolide kasvandikud. 

Suvemängudest võttis osa 241 sportlast Eesti 18-st koolist 
ja hooldekodust, kes võistlesid kergejõustikualadel, pendeltea-
tejooksus ja rahvastepallis. 

Eesti Eriolümpia rahvuslik direktor Laive Poska rääkis, et 
ühendusse kuulub kokku 30 allorganisatsiooni 2000 sportla-
sega, kokku saadakse nii suve- ja talimängudel kui ka eri ala-
de turniiridel. Parimad on Eestit esindanud Euroopa mängudel 
ja ülemaailmsetel olümpiamängudel. Viimastelt on Eesti Erio-
lümpia sportlased koju toonud 111 medalit.

„On üks õige asi elus käima pandud, selle üle on mul väga 
hea meel,“ ütles Poska. Heameelt valmistab tema sõnul ka see, 
et inimeste suhtumine on 20 aasta jooksul muutunud. 

Võistluste moto „Las ma võidan, ja kui ma ka ei võida, olen 
ma siiski andnud endast parima!“ väljendab ühtekuuluvustun-
net ja sõbralikkust, mis Poska sõnul on eriolümpialaste peres 
väga suur. Türil toimusid suvemängud esmakordselt, nende 
peakorraldajaks oli Türi päevakeskuse juhataja Kalle Nõm-
mik. Suvemänge aitasid läbi viia Türi tehnika- ja maamajan-
duskooli õpetajad ja spordikursuse õpilased ning Türi güm-
naasiumide abituriendid.

Pildil õnnitleb Laive Poska tublimaid kuulitõukajaid.
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Teisipäeval toimus Paide 
kultuurikeskuses kampaania 
“Vanapaber 2008” pidulik 
lõpuüritus, kus jagati auhin-
du usinamatele vanapaberi-
kogujatele.

Juba kuuendat korda toi-
munud vanapaberikampaa-
nia käigus koguti kokku 205 
690 tonni vanapaberit, mis 
on küll vähem kui eelmisel 
aastal, kuid see-eest osales 

kampaanias rekordarv koole. 
Kokku osales 34 kooli, neist 
kümme naabermaakonnast 
Raplast.

Lõpuüritusel sõna võtnud 
Järva maavanem Üllar Vaht-
ramäe usub, et aastate jooksul 
korjatud vanapaber on pääst-
nud nii mõnegi suure tüki 
metsa Järvamaal, sest kogu-
tud vanapaber läheb taasaka-
sutusse. “Mets on suur väär-

tus! Me 
o l e m e 
metsara-
havas ja 
meie gee-
nides on 
e s iv an e -
mate tar-
kus hoida 

seda, millest sõltub edasi-
ne elu,” ütles maavanem oma 
kõnes koolilastele.

Gümnaasiumide arves-
tuses kogusid kõige rohkem 
vanapaberit Paide gümnaa-
siumi õpilased (31 tonni) ja 
põhikoolide arvestuses Väät-
sa põhikooli õpilased (13,8 
tonni). AS Väätsa Prügila ju-
hataja Aivar Lõhmus (pildil) 
andis tublimatele koolidele 
üle ka rahalise preemia.
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Vanapaberikampaania tulemused selgunud


